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Inleiding 

Op 22 februari 2023 hebben Provinciale Staten van Flevoland het ontwerp van het economisch 
beleid bestaande uit de Economische Visie 2030 en het Economisch Programma 2023-2028 
vastgesteld en voor inspraak vrijgegeven.  

Het ontwerp Economisch beleid heeft gedurende zes weken, van 3 maart tot en met 14 april 2023, 
voor iedereen ter inzage gelegen op overheid.nl. Daarnaast is het ontwerp Economisch beleid 
beschikbaar gesteld op flevoland.nl. Ook is het ontwerp Economisch beleid toegezonden naar 
betrokken overheidsorganen, belangenorganisaties en belanghebbenden.  

In deze antwoordnota wordt ingegaan op de ontvangen inspraakreacties en de hieruit 
voortvloeiende aanpassingen voor het Economisch beleid.  

 

Binnengekomen inspraakreacties: 

  Organisatie Datum Registratienummer 

1 Gemeente Lelystad 12-4-2023 3106182 

2 Gemeente Dronten, Urk en 
Noordoostpolder (DUN-gemeenten) 

13-4-2023 3107621 

3 Gemeente Almere 14-4-2023 3107379 
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Inspraakreacties 

Zienswijze (samenvatting) Antwoord provincie Wijziging 
Economische 
Visie 2030 

Wijziging 
Economisch 
Programma 
2023-2038 

Inspreker: Gemeente Lelystad  

Wij onderschrijven de (bestaande) Flevolandse clusters 
waarop u wil inzetten: 
• Logistiek en mobiliteit; 
• Agrofood en Visserij; 
• Tech, Energie en Bouw. 
Wij maken graag van de gelegenheid gebruik om u de 
suggestie mee te geven om hier de maakindustrie aan toe te 
voegen. 

Wij erkennen net als u het belang van de maakindustrie 
voor Flevoland. Voor de in de Visie genoemde sectoren en 
clusters hanteren wij geen strikte indeling in de codes van 
de Standaard Bedrijfsindeling (SBI). Bedrijven in de 
maakindustrie kunnen in verschillende clusters vallen en 
vallen meestal ook binnen de categorie mkb. Daarmee is 
ons (beoogde) instrumentarium ook beschikbaar voor 
bedrijven in de maakindustrie. 

 

Nee  Nee  

Verdienvermogen van het MKB 
Wij constateren met genoegen dat u het beleid gericht op het 
MKB vanuit de afgelopen jaren grotendeels voortzet. Kort 
samengevat is uw beleid ook de komende jaren gericht op 
groei van het MKB tegen de achtergrond van de brede 
welvaart. De stimulering en ondersteuning die u hier voor 
ogen hebt, sluit goed aan bij de behoeften van de lokale 
MKB-ondernemers. 
Wij gaan er vanuit dat uw instrumentarium gericht op de 
kwaliteit van het ondernemerschap, internationalisering, 
innovatie en financieringsvraagstukken wordt gehandhaafd 
en mogelijk wordt uitgebreid: enerzijds ter stimulering van 
het MKB naar het grootbedrijf; anderzijds om MKB 
ondernemers te ondersteunen bij het inspelen op de 
aanstaande transities binnen de economie 

Wij waarderen uw uitgesproken steun en zijn verheugd te 
merken dat de bedoeling van ons beleid goed is 
overgekomen. 

 

 

Nee Nee  

Menselijk en Sociaal Kapitaal 
Wij vragen speciale aandacht voor het bevorderen van een 
goede samenwerking tussen ondernemers en 

De provincie ondersteunt uw oproep voor speciale 
aandacht voor het bevorderen van goede samenwerking in 
de triple helix van harte. Ondernemers, onderwijs en 

Nee Nee  
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Zienswijze (samenvatting) Antwoord provincie Wijziging 
Economische 
Visie 2030 

Wijziging 
Economisch 
Programma 
2023-2038 

onderwijsinstellingen, of nog beter samenwerking in de triple 
helix: ondernemers, onderwijs en overheden. Hierbij gaat het 
wat ons betreft over scholing, training van de 
beroepsbevolking, maar óók over die van de 
beroepsbevolking van de toekomst (jongeren). Wij vragen in 
dit kader graag aandacht voor de samenwerking met het 
brede voortgezet onderwijs en primair onderwijs. In dit 
verband zien we kansen wanneer u overweegt de PPS-
regeling bij te stellen. 
 
Wij trekken graag met u op om het opleidingsaanbod 
passender te krijgen voor de arbeidsmarkt van nu en 
morgen. Daar hoort wat ons betreft ook het streven bij naar 
een flexibeler opleidingsaanbod om aan de wensen van 
werkenden, werkzoekenden en werkgevers tegemoet te 
komen. Dit zou ook een deel van de oplossing kunnen zijn 
voor de door u gesignaleerde “groenpluk”. 
 
Tevens vragen we uw aandacht, niet alleen voor het 
bevorderen van technisch geschoold personeel, maar ook 
voor ‘technologisch’ geschoold personeel in het licht van de 
verdergaande automatisering. Investeren in de 
kenniseconomie en -infrastructuur is van belang voor een 
evenwichtige groei en een noodzakelijke voorwaarde om 
bestaand en nieuw talent een kansrijke ontwikkeling te 
bieden, bedrijven te laten groeien en kennis, kunde, 
vakmanschap en vaardigheden in het kader van een leven 
lang ontwikkelen te versterken. Wij vragen u bij het 
uitwerken van uw economisch beleid ook aandacht te 
schenken aan het bouwen aan een Flevolandse 
kennisinfrastructuur  
 
 

overheid zullen samen moeten optrekken om het 
onderwijs goed te laten aansluiten op de arbeidsmarkt 
van vandaag en morgen.  

Wij begrijpen uw vraag over samenwerking tussen 
basisonderwijs en het voortgezet onderwijs. Uw suggestie 
zullen we in overweging nemen wanneer we kijken naar 
het toekomstbestendig maken van de Publiek-Private 
Samenwerkingsregeling (PPS) voor Human Capital.    

De arbeidsmarkt vraagt om een flexibeler (modulair) 
onderwijsaanbod. Zodat jongeren, maar ook werkenden, 
werkzoekenden en werkgevers, kunnen kiezen voor 
passende scholing.  

De provincie zal zoals aangegeven in het economisch 
programma bij het uitwerken van het economisch beleid 
aandacht schenken aan het bouwen aan een goede 
onderwijs-kennisinfrastructuur.  
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Zienswijze (samenvatting) Antwoord provincie Wijziging 
Economische 
Visie 2030 

Wijziging 
Economisch 
Programma 
2023-2038 

Planning en middelen 
Wij hopen dat er binnenkort, in aansluiting op uw ontwerp-
Economisch programma 2023-2028, een indicatie komt van 
de planning alsmede inzicht in de middelen die u gaat 
inzetten; in Flevoland in het algemeen en in Lelystad in het 
bijzonder 

Besluitvorming door Provinciale Staten over de Visie en 
het eerste deel van het Programma is voorzien op 19 juli 
2023. Zij besluiten dan ook over het financiële kader voor 
de komende 5 jaar. In de Economische Visie en het 
Economisch Programma wordt geen uitsplitsing gemaakt 
op het niveau van investeringen per gemeente. Na 
vaststelling door Provinciale Staten zullen Gedeputeerde 
Staten de uitvoering ter hand nemen.   

Nee Nee  
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Inspreker: Dronten, Urk, Noordoostpolder  

Zienswijze (samenvatting) Antwoord provincie Wijziging 
Economische 
Visie 2030 

Wijziging 
Economisch 
Programma 
2023-2038 

Wij beschouwen het echter als een gemiste kans dat in 
voorbereiding op het nu ter inzage liggende document er 
weinig tot geen ruimte is geweest voor een bestuurlijke 
inbreng vanuit de gemeenten. Daarmee is een kans verloren 
gegaan om vroegtijdig in dit traject eventuele op- of 
aanmerking te geven en te spreken over de insteek van het 
nieuwe economische beleid en zien wij ons genoodzaakt dit 
middels een formele zienswijzeprocedure te doen. 

Wij hebben kennisgenomen van uw opmerking, maar 
herkennen ons niet in het geschetste beeld dat er geen 
ruimte is geweest voor bestuurlijke inbreng. De provincie 
heeft de afgelopen jaren het initiatief genomen om elk 
kwartaal een overleg te organiseren met alle wethouders 
economische zaken in Flevoland. In deze overleggen heeft 
de provincie het nieuw economisch beleid meerdere 
malen geagendeerd en ruimte geboden voor bestuurlijke 
input.  

In het proces Samen Maken we Flevoland, waaraan de 
gemeenten en waterschap bestuurlijk hebben 
deelgenomen is ook meerdere malen verwezen naar het 
nieuwe economische beleid. 

Door de gedeputeerde economie is regelmatig bilateraal 
met de wethouders economische zaken gesproken. Ook in 
deze gesprekken is het nieuwe beleid meermaals aan bod 
geweest. 

Ook ambtelijk zijn meerdere mogelijkheden geboden. Zo 
zijn voor de eerste twee programmalijnen werksessies met 
partners en belanghebbenden georganiseerd. Alle 
gemeenten hebben hiervoor een uitnodiging ontvangen, 
ook vanuit uw gemeenten waren ambtenaren aanwezig. 

Nee Nee  

Wij vinden het positief dat Brede Welvaart benoemd wordt; 
dit is de basis voor een goede economie. We vinden wel dat 
u dit thema nog sterker kan benoemen in de visie. 
  
 

Wij nemen kennis van uw opmerking. Nee Nee  
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1. Uitvoering visie 
In de Economische visie en het Ontwerp economisch 
programma wordt aangegeven wat de provincie zoal beoogt 
in de aankomende jaren. Wij missen echter in veel gevallen 
hoe de provincie dit gaat doen. 
 
1.1 Wat gaat er nu met het uitvoeren van deze visie en dit 
programma echt anders dan in het verleden?  
Sturen op brede welvaart; duurzaamheid en digitalisering 
zijn tot nu toe geen onderdeel geweest van economisch 
beleid. Verder is het geen primair doel om iets anders te 
doen, maar datgene dat bijdraagt aan regionale 
economische ontwikkeling. Dat kan betekenen dat we 
instrumenten ook voortgezet kunnen worden. 
 
1.2 Hoe gaat dit programma uitvoering krijgen, met welke 
partijen en wie monitort dat? Welk instrumentarium gaat u 
daar voor inzetten?  
 
1.3 In de Economische visie  en het Ontwerp economisch 
programma wordt niet duidelijk benoemd waar de 
verantwoordelijkheden liggen, zowel bij provincie als 
gemeenten. Kan dit concreet aangegeven worden in de visie? 
  
1.4 De lat ligt hoog qua ambities. Dat is prima, maar kunt u 
duidelijk aangeven welke ambities prioriteit hebben en wat 
de gewenste resultaten zijn? 

1. Na vaststelling van de Visie en het Programma zal het 
college van Gedeputeerde Staten (GS) de uitvoering ter 
hand nemen. Het verstrekken van subsidies of opdrachten 
en het vaststellen van nadere regels waar dat nodig is, is 
een bevoegdheid van GS. 

1.1 We bouwen voort op de bestaande structuren en het 
economisch programma, maar sturen nu aanvullend op 
brede welvaart. Duurzaamheid en digitalisering zijn tot nu 
toe geen onderdeel geweest van economisch beleid. De RO 
Visie Werklocaties 2015 is (deels) achterhaald door 
veranderende marktomstandigheden. In het ruimtelijk 
economisch spoor wordt dit ook als extra onderdeel van 
het nieuwe Economisch Beleid uitgewerkt.  

1.2 Per programmalijn is de uitvoeringsstrategie benoemd 
inclusief een overzicht van de toekomstige in te zetten 
instrumenten. Dit varieert van financiële instrumenten 
(fondsen, subsidies, regelingen) tot juridische 
instrumenten (beleidsregels, verordening) en de inzet van 
uitvoeringsorganisaties (denk aan de Regionale 
Ontwikkelmaatschappij Horizon). Ook kunnen nieuwe 
instrumenten ontwikkeld worden om de doelstellingen uit 
het beleid te behalen. Inzet en uitvoering gaat in de 
praktijk samen met stakeholders waaronder bedrijven, 
onderwijs- en kennisinstellingen en overheden (rijk, 
provincies, regio’s, gemeenten). Monitoring van de 
provinciale inzet en instrumenten wordt door de provincie 
gedaan. 

1.3 In het Ontwerp Economisch Programma staat onder de 
paragraaf inzet en uitvoering onder elk programmadeel 
uitgewerkt wat de provinciale verantwoordelijkheid, inzet 
en taak is en hoe deze tot uitvoering wordt gebracht.  

1.4 De ambities en prioriteiten zijn omschreven binnen de 
programmalijnen waarbinnen de provinciale inzet en 

Nee Nee  
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vertaling naar uitvoering is weergegeven (zie ook 
antwoord op 1.3)  

2 Uitwerking visie in programma’s 

U heeft een Economische Visie 2030 opgesteld, waarin op 
hoofdlijnen de economische ambities en doelen worden 
beschreven. De insteek is om vervolgens in  vier 
programmalijnen de inzet van de provincie concreet te 
maken.  

Op dit moment zijn twee van de vier programmalijnen 
uitgewerkt in een Economisch Programma 2023-2028.  

2.1Waarom spreekt u over een Economische Visie 2030, maar 
zijn de eerste 2 programmalijnen uitgewerkt in een 
economisch programma 2023-2028? 

2.2 Bijzonder dat er een visie is opgesteld waarbij er maar 2 
van de 4 thema’s zijn beschreven en uitgewerkt. Waarom is er 
gekozen om eerst de 2 programmalijnen ‘verdienvermogen 
MKB’ en ‘menselijk en sociaal kapitaal’ uit te werken? Dit in 
tegenstelling tot ‘een toekomstbestendig bedrijfsleven’ en 
‘ruimtelijk-economisch belang’. De laatste twee zijn thema’s 
die op dit moment ook erg belangrijk zijn en er zitten veel 
dwarsverbanden in de thema’s.  

2.3 Wanneer wordt er verwacht dat de andere 2 lijnen 
uitgewerkt worden? 
  
 

 

2.1 Een visie kan een langere looptijd hebben dan een 
programma. Hiermee wordt de continuïteit van beleid over 
bestuursperiodes heen geborgd. In de looptijd van een 
visie kunnen meerdere daaronder vallende programma’s 
naast elkaar bestaan en/of ook meerdere na elkaar in de 
tijd. Er is voor gekozen de vier programmalijnen in een 
programma op te nemen. Ze hadden ook alle vier als apart 
programma uitgewerkt kunnen worden. 

Provinciale Staten 2019-2023 hebben het kader vastgesteld 
op basis waarvan Gedeputeerde Staten het beleid hebben 
uitgewerkt. Voor de 10 waarden die zij hebben vastgesteld, 
die in de visie verwerkt zijn, is een werkingsduur van 7 jaar 
afgesproken en voor de uitvoering 5 jaar. 

2.2 De eerste twee programmalijnen bouwen voort op het 
Economisch Programma 2016-2020 dat in 2021 is verlengd. 
De uitwerking van de twee laatste programmalijnen zijn 
nieuw voor de provincie. Wij hechten in de uitwerking aan 
zorgvuldigheid boven snelheid.  

2.3 De uitwerking van de laatste twee programmalijnen zal 
in de loop van 2023 plaatsvinden. Ambtelijk worden 
hiervoor rond de zomer sessies belegd met partners en 
belanghebbenden waaronder ook de gemeenten. Na het 
zomerreces zullen tussentijds richtinggevende sessies met 
Provinciale Staten plaatsvinden. Besluitvorming over deze 
twee programmalijnen wordt in het eerste kwartaal van 
2024 verwacht. 

Nee  Nee  

3 Rollen en verantwoordelijkheden. 

Wij hebben behoefte aan een duidelijke omschrijving van 
rollen en verantwoordelijkheden voor zowel provincie, 

Wij begrijpen uw behoefte voor duidelijkheid in rollen en 
verantwoordelijkheden tussen de verschillende partners 
in de regio. We gaan hierover graag met u in gesprek. 

Nee Nee  
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gemeenten en Horizon. De inzet van de provincie moet van 
toegevoegde waarde zijn, meerwaarde hebben. De visie & 
uitwerking suggereren op een aantal thema’s dat de 
provincie haar invloed op plaatselijk niveau wil aanscherpen.  

3.1 Wij waarderen uw visie, maar stellen u voor om bij de 
uitvoering van de programmalijnen 3 en 4 heldere kaders op 
hoofdlijnen op te stellen, om vervolgens de 
verantwoordelijkheid voor uitvoering op detailniveau aan 
gemeenten te laten. 

3.1 We nemen kennis van uw suggestie en nemen dit ter 
overweging mee in de uitwerking van programmalijnen 3 
en 4. 
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Opmerkingen op Thema 
 

   

1. Natuur, milieu en gezondheid 
We zien in de visie hierover (nagenoeg) niets terug (wordt 
wel verwezen naar de vorige visie). 

We hebben kennisgenomen van uw opmerking. De 
provincie heeft een breed spectrum aan beleidsvelden 
waar eigen beleid op gevoerd wordt. Zo ook voor de 
thema’s natuur, milieu en gezondheid.  

Nee  Nee  

2. Detailhandel en recreatie & toerisme 
Deze sectoren ontbreken in de visie. Zijn beiden echter 
belangrijke economische sectoren in onze provincie en we 
zijn tenslotte een MKB regio 
 

We zien zeker het belang van deze sectoren voor 
Flevoland. De provincie heeft naast het economisch beleid 
ook specifiek beleid gericht op Toerisme en Recreatie.  

Veel ondernemingen in deze sectoren vallen binnen de 
definitie van mkb en vallen daarmee ook binnen de 
doelgroep van ons beleid en een groot deel van onze 
instrumenten. 

  

3. Agro&Food 
3.1 De sector landbouw mist bij de opsomming van 
provinciale inzet: generiek, specifiek en opgavegericht. Ook 
ontbreekt hier de aanjaagfunctie van het onderwijs. 
 
3.2 Het kopje Voedsel is wat negatief neergezet. We zijn juist 
innovatief in Flevoland; laten we dat uitdragen! Ons advies is 
om de nadruk op de sterke punten van Flevoland te leggen 
en te beschrijven wat  we hier wel hebben en waar we in 
voorop lopen. 

3.1 We hebben ervoor gekozen deze sector niet specifiek te 
benoemen. Ondernemingen met een hoofdactiviteit in 
visserij, landbouw en veeteelt hebben al steun vanuit het 
Rijk en Europa. Deze steun kan door staatssteunregels niet 
gestapeld worden.  

3.2 We hebben kennisgenomen van uw opmerking.  

In de visie onder de kop “Flevolandse economie als 
economisch ecosysteem” staat al verwoord: “Van 
oorsprong is Flevoland gericht op voedselproductie. Deze 
sterke Flevolandse sector zet stevig in op innovatie en 
verduurzaming.”. We erkennen het belang van dit cluster 
en haar innovatiekracht. Naast het economisch beleid 
geeft de provincie ook uitvoering aan het programma 
Landbouw Meerdere Smaken, een van de 7 sporen van de 
Flevolandse omgevingsvisie. 

Nee Nee  
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4. Centra 
4.1 Bestaande structuur en centra: wat is de visie en beleid 
van de provincie op de ontwikkelingen in de Retail en het 
effect op de centra? Wat gaat u daar aan doen  en hoe wilt u 
hierin ondersteunen (organisatie, financiën, subsidie etc.)? 
 
4.2 Nieuwe structuur en centra: wat zijn de plannen voor de 
toekomst? Zet de provincie in op het toevoegen van nieuwe 
centra? Zo ja waar? Zo nee, waarom niet 
 

4.1 We onderschrijven dat vitale centra en binnensteden 
belangrijk zijn en onderdeel uit kunnen maken van goed 
functionerende (ruimtelijk) economische ecosystemen. 
Daarom wordt dit thema opgepakt binnen de uitwerking 
van de programmalijn ‘ruimtelijk-economische 
ontwikkeling’.  

4.2 Dit valt buiten de scope van het economisch beleid. 

Nee  Nee  

5. Bouw  
Innovatieve, duurzame woningbouw mist (pag. 10), terwijl we 
daar juist goed in zijn. In Flevoland worden innovatieve 
woonconcepten ontwikkeld. Laat innovatie hier in de 
breedste zin terugkomen 
 

Wij hebben kennisgenomen van uw suggestie.  Nee  Nee  

6. Infrastructuur 
6.1 De infrastructuur is in beide stukken onderbelicht. Hier 
voorzien wij zeker  provinciale vraagstukken die aandacht 
verdienen in het kader van ons economisch ecosysteem. De 
N50 en Lelylijn ontbreken in de visie en ook worden de 
ontwikkelingen rondom Lelystad Airport niet benoemd.  
 
6.2 Bereikbaarheid: wij vinden het van belang dat de 
bedrijventerreinen goed met het OV ontsloten worden. 

6.1 We hebben kennisgenomen van uw opmerkingen. 
Infrastructuur en een goede bereikbaarheid zijn van groot 
belang voor de Flevolandse economie. De provincie heeft 
apart beleid voor mobiliteit. In de Strategische Agenda 
Flevoland zijn deze vraagstukken opgenomen. 

6.2 We onderschrijven het belang van goede 
bereikbaarheid van bedrijventerreinen. We nemen uw 
input dan ook graag mee in de ontwikkeling van de 
programmalijn ‘ruimtelijk-economische ontwikkeling’. 

Nee Nee  
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7. Energie 
7.1 (Pagina 5) ‘Netcongestie zet een rem op economische 
ontwikkelingen’; dit is zacht uitgedrukt, wellicht moeten we 
meer over congestie management gaan praten? Ook zouden 
we hier ‘water’ willen toevoegen. Schoon drinkwater en 
proceswater kunnen in de toekomst problemen opleveren. 
 
7.2 (Pagina 10) Energie: het kopje energie spreekt zich niet uit 
of energie ontwikkelingen voor de regionale opgave zijn 
(voldoende capaciteit op het netwerk) of ook een 
bovenregionale vraag invullen. 

7.1 We begrijpen en waarderen het dat de DUN-gemeenten 
Dronten, Urk en Noordoostpolder netcongestie als een 
serieus probleem beschouwen. Het thema en beleidsveld 
Energie is een van de opgaven waar vanuit de provinciale 
omgevingsvisie aan wordt gewerkt. Wij geven uw suggestie 
‘meer over congestiemanagement praten’ door aan de 
portefeuillehouder en ambtenaren die werken aan 
Energie. 

We onderschrijven dat ‘water’ in verschillende vormen - 
zoals voldoende aanwezigheid van proceswater, 
voldoende drinkwater of wateroverlast - ook een uitdaging 
kan zijn waar de Flevolandse economie mee te maken 
krijgt. We nemen uw suggestie over. 

7.2 We hebben kennisgenomen van uw opmerking. Dit valt 
buiten de scope van het economisch beleid. 

Ja 
Toevoeging 
kopje ‘Water’ 
op pagina 5.  

Nee  

8. Maritiem 
8.1 (Pagina 9) Maritiem en visverwerkende sector zijn 2 
verschillende clusters; deze twee sectoren apart/gesplitst 
opnemen. Hier graag ook de term ‘blauwe economie’ 
benoemen. Sectoren opnemen als “topwerksectoren” of de 
regio benoemen als “topwerklocatie”. 

8.1 We bedanken de gemeenten voor hun input op dit 
specifieke punt en hebben kennisgenomen van uw 
suggesties. Wij kiezen een meer thematische benadering 
en zien Maritiem als overkoepelend ‘cluster’, niet als een 
‘sector’. Onder maritiem verstaan wij alle sectoren die 
hieraan gekoppeld zijn. Dat gaat van maritieme logistiek 
en (verwerkende en maak) industrie tot aan het 
onderhoud van schepen.  

Nee Nee  
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Menselijk en sociaal kapitaal 
9.1 (Pagina 13) Samenwerken in het economisch ecosysteem: 
hoe gaat de samenwerking met het onderwijs eruit zien? 
Welke instrumenten gaat de provincie inzetten om groenpluk 
te voorkomen? En het versterken van onder andere LLO, 
werken en leren, flexibel- en modulair onderwijs? Dit o m 
ervoor te zorgen dat het onderwijs opleidt voor wat 
bedrijven nodig hebben.   
 
9.2 (Pagina 14) Programmalijn ‘menselijk en sociaal kapitaal’: 
hier wordt gesproken over maatschappelijke vraagstukken; 
het is niet duidelijk welke organisaties hierin samenwerken. 
Welke partijen met een adviesfunctie zijn er om werkgevers 
te ondersteunen? Denk aan: werkloket, UWV, schakelteams 
etc. 
 
9.3 (Pagina 14) Basis op orde - is een administratief beroep 
een praktisch beroep? Hebben we op dit moment niet te 
maken met een tekort aan praktisch opgeleid personeel? Is 
het niet zo dat er steeds minder instroom op het MBO is? 
Hoe kunnen we dan aangeven dat dit de verwachting in de 
toekomst is? In de visie ligt maar een deel van het antwoord 
maar dit zien wij niet als volledig. 
 
9.4 (Pagina 16) Demografische ontwikkeling: hoe verhoudt 
zich dit tot andere provincies? Cijfers ontbreken. En wat 
wordt hier bedoeld met anders opgeleid personeel? Handen 
zijn juist meer nodig. 
 
9.5 (Pagina 17) wat is een win-win? En hoe? Hoe wil de 
provincie het bedrijfsleven helpen? Moet het altijd een win-
win zijn? 

9.6 Economisch programma, pagina 15, alinea generiek: er 
wordt hier gesproken over de onderkant van de 
arbeidsmarkt. Hiermee stigmatiseert u een doelgroep. 
Onbenut arbeidspotentieel hoeft niet altijd de onderkant van 
de arbeidsmarkt te zijn. 

9.1 Voor een goede onderwijs-kennisinfrastructuur is het 
noodzakelijk om de samenwerking in de triple helix te 
versterken zodat het onderwijs goed kan aansluiten op de 
arbeidsmarkt. Een van de mogelijke oplossingen is om het 
onderwijs meer flexibeler (modulair) in te richten. Zodat 
het voor leerlingen, maar ook voor werkenden en 
werkzoekenden, gemakkelijker wordt om een 
deelcertificaat te behalen. En wellicht dat dit bijdraagt om 
groenpluk tegen te gaan.  

9.2 Er zijn veel verschillende partijen die op sociaal of 
economisch terrein actief zijn om werknemers dan wel 
werkgevers te ondersteunen. Om het kleine mkb te 
ondersteunen met vraagstukken op de arbeidsmarkt 
werken wij aan een instrument waarbij het mkb goed 
wordt geïnformeerd en ondersteund. 

9.3 We hebben kennisgenomen van uw opmerkingen. De 
arbeidsmarkt en het onderwijs zijn continu in beweging. 
Door digitalisering en automatisering zullen beroepen 
verdwijnen, veranderen. Ook ontstaan nieuwe beroepen.  

 

9.4 Door geen cijfers op te nemen in de visie, maar te 
verwijzen naar de bron, blijft de visie voor langere tijd 
bruikbaar en de cijfers bij de bron actueel.  
 

9.5 De provincie wil ondernemers helpen bij hun groei 
ambities. Als naast economische waarde ook 
maatschappelijke waarde wordt toegevoegd, beschouwen 
wij dat als een win-winsituatie. In het kaderdocument 
hebben Provinciale Staten tien waarden meegeven, 
waarbij het streven is dat inzet op één waarde niet ten 
koste mag gaan van de ander. De provincie wil het 

Nee Nee  
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9.7 (Pagina 18) ‘Onze kijk op ‘toekomstbestendig’’: wat wordt 
bedoeld met ‘groene banen’? 
 

bedrijfsleven helpen, zolang economische groei niet ten 
koste gaat van één van de tien waarden. 

9.6 We hebben kennisgenomen van uw opmerking. Het is 
niet de bedoeling om een doelgroep te stigmatiseren. We 
willen het onbenut arbeidspotentieel in de volle breedte 
inzetten voor de tekorten op de arbeidsmarkt.    

9.7 Transities zoals verduurzaming en digitalisering zijn, 
om toekomstbestendig te zijn, onontkoombaar voor het 
bedrijfsleven. Dit biedt ook kansen. Er zal rondom deze 
transities werkgelegenheid ontstaan. Dit zijn voor ons 
groene banen. 

10. Toekomstbestendig bedrijfsleven 
10.1 (Pagina 18) Hier staat dat er over nieuwe 
vestigingslocaties afstemming is over planning, kwaliteit, 
herstructurering en intensivering. Hoe ziet u hierin de 
afstemming tussen provincie en gemeente?  

10.2 (Pagina 22) Hier staat de definitie van ‘werklocaties’. 
Verzoek om Agrarische erven toe te voegen bij de 
opsomming van informele werklocaties. 

10. We vermoeden dat u in deze opmerking een verkeerde 
pagina aanhaalt.  

10.1 In de uitwerking van programmalijn ‘ruimtelijk-
economische ontwikkeling’ zullen de gemeenten nauw 
betrokken worden. 

10.2 We hebben kennisgenomen van uw suggestie. 
Agrarische erven vallen echter buiten de scope van het 
economisch beleid. 

Nee Nee 

11. Ruimtelijke en economische ontwikkelingen 
(Pagina 19) “Ook bij nieuwe ontwikkelingen is het principe 
van zorgvuldig ruimtegebruik leidend. Intensief of mogelijk 
multifunctioneel en/of meervoudig ruimtegebruik is een 
belangrijke voorwaarde.” Hoe komt dit tot uitdrukking? Krijgt 
een bedrijf na vaststelling van deze visie geen vergunning 
meer voor een ruimte verslindende monofunctionele 
nieuwbouwontwikkeling met enkelvoudig ruimtegebruik? 
 

11. De visie zelf zorgt niet voor een directe beperking t.a.v. 
vergunningverlening voor wat betreft bedrijfsvestigingen. 
Vraagstukken rondom multifunctioneel en/of meervoudig 
gebruik zullen worden uitgewerkt in de programmalijn 
‘ruimtelijk-economische ontwikkeling’. De gemeenten 
zullen hierbij nauw betrokken worden (zie ook 10.1). 

Nee Nee  

12 Arbeidsmigranten 
Arbeidsmigranten ontbreken  in het document 
(afhankelijkheid, huisvesting en sociale component) 

12. We hebben kennisgenomen van uw opmerking. Nee Nee  
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Inspreker: gemeente Almere  

Zienswijze (samenvatting) Antwoord provincie Wijziging 
Economische 
Visie 2030 

Wijziging 
Economisch 
Programma 
2023-2038 

Missen wij aandacht voor de uitbreiding van het hoger 
onderwijs en kennisinstellingen die wij noodzakelijk achten 
voor goed ondernemersklimaat in Flevoland 

Wij vinden een goed onderwijsaanbod, passend bij de 
vraag van de arbeidsmarkt, belangrijk. De kwaliteit van 
onderwijs en de samenwerking tussen onderwijs en 
kennisinstellingen staat hierbij voorop.  

Nee Nee  

Ook missen wij aandacht voor economische voorzieningen 
als grootschalige en perifere detailhandel buiten de 
stedelijke centra, waarvan het verzorgingsgebied groter is 
dan het lokale verzorgingsgebied van de gemeente 

We hebben kennisgenomen van uw opmerking. In de 
uitwerking van programmalijn ‘ruimtelijk-economische 
ontwikkeling’ komen we hierop terug.  

 

Nee Nee  

 
 
 


	Inleiding
	Inspraakreacties

